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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Az aprófalvak esetén megoldhatja-e a falugondnoki 
hálózat a közösségi közlekedési feladatokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nepszava.hu portálon megjelent „Egyre több aprófalvas térségben látnak el közösségi közlekedési
feladatokat a falugondnokok, a kormány szerint ez fake news„ című cikk szerint a falugondnokok
az  ország  hátrányosabb  térségeiben  számos  zsáktelepülésen  átvettek  közösségi  közlekedési
feladatokat:

„Az ország aprófalvas területein, Somogyban, Baranyában, Zalában, Borsodban egyre inkább a
falubuszok veszik át a közösségi közlekedés szerepét. Csakhogy a kisbuszokat vezető falugondnokok
egyébként  is  leterheltek,  ők  gondoskodnak  az  idősekről,  szállítják  az  ebédet,  mennek
gyógyszertárba, viszik az óvodásokat, iskolásokat, miközben az önkormányzat vagy a polgármesteri
hivatal  aktuális  beszerzéseit  is  intézik.  A  kistelepülések  egyre  erősebben  fogalmazzák  meg  az
igényüket: bővíteni kell a falugondnoki létszámot, úgy, hogy ha már a valóságban átveszik a MÁV
vagy  a  Volán  terheit,  akkor  kapjanak  az  államtól  erre  a  feladatra  külön  létszámkeretet  és
finanszírozást.

(…)

Megkérdeztük a Miniszterelnökséget, készül-e javaslat a kormány részéről a falugondnoki hálózat
ilyen irányú bővítésére, érkezett-e ilyen igény feléjük a falvak részéről, illetve tervezik-e, hogy egyes
közösségi közlekedési feladatokat a falugondnokokra testálnának a Volán vagy a MÁV helyett, s ha
igen azt miként oldják meg. Válaszuk meglepő és tömör volt: „Fake news-okkal nem foglalkozunk”
– írták.”

 



Kérdezem Önt:

Az aprófalvak esetén megoldhatja-e a falugondnoki hálózat a közösségi közlekedési feladatokat?

 

Budapest, 2023. szeptember 21.
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